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ABSTRACT


This research presents an investigation on the technical feasibility of design and manufacturing the ceramic water candle filters made from Iraqi raw materials to improve the domestic water quality to standards suitable for human consumption in villages and country side, the performance assessment is based on its porosity, turbidity reduction, bacteria removal, ease of flow, hardness and undesired ions reduction, so number of experiments were done by mixing different percent of the raw materials of which activated kaolin clay 15 to 45 wt%,coal 15 to 40 wt%, and porcelanite 15 to 40 wt%, with same grain sizes less than 75 microns. All of these mixtures were molded under constant firing temperature and hydraulic compression pressure (1200 0C, and 1325 kg/cm2). The effect of different feed percent for each material gave the optimum percent of 25%wt activated kaolin clay, 35%wt coal, 40%wt porcelanite reaching to the better tests results, number of tests also is made over the experiments range such as apparent density, porosity, wettability, turbidity, TDS, E Coli, water ions examination tests, the produced filter porosity was 62.3%, water turbidity reduced from 167 NTU to less than 5 NTU.
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الخلاصة :                                                                                                                                          
يُقدّمُ هذا البحثِ تحقيقاً على العمليةِ التقنيةِ لتصميمِ وتصْنيعُ مرشحاتَ الماءِ الخزفيةِ الشمعيةِ والمصنعة مِنْ المواد الأوليةِ العراقيةِ لتَحسين نوعيةِ الماءِ المحليةِ إلى المقاييس المناسبةِ للإستهلاكِ البشري في القُرى والمناطق النائيه، تقييم الأداءَ للمرشحات الخزفيةِ الشمعيةِ المصنعة أستند على المسامية، تخفيض مستوى  العكورةِ، إزالة البكتيريا المرضية, تحقيق سهولة في التدفقِ والجريان، تخفيض آيوناتِ العسرة والغير مرغوب فيها، أعتمد عدد من التجاربِ بخَلْط  نسب مختلفةِ من المواد الأوليةِ الداخلة ومنها طينَ الكاولينِ  المنشط والمفعل بنسبة وزنية تتراوح بين 15 إلى 45 %، فحم الخشب بنسبة 15 إلى 40 %، ومادة البورسيلينات من 15 إلى 40 wt %، بحجومِ حبيبية ثابتة أقل مِنْ 75 ميكرونِ. كُلّ هذه الخلطاتِ شكلت تحت درجةِ حرارة حرق ثابتةِ 1200 درجةِ مئوية وضغطِ هيدروليكيِ ثابت قدرة 1325 كيلوغرام / سنتيمتر مربع. ان مع أختلاف النسب المئوية تم تحديد أفضل النسب للمواد الداخلة في أستخدام الطين المفعل بنسبة 25 % ، الفحم بنسبة 35 % ، البورسيلينات بنسبة 40 % للوصِول إلى نَتائِجِ الإختباراتِ الأفضلِ، كذلك تم أجراء عدد من الفحوصات اللازمة لجميع التجارب مثل فحص الكثافةِ الظاهريةِ، فحص المسامية , فحص الامتصاصية, فحص العكورة، فحص المواد الصلبة الذائبة الكلية، فحص البكتيريا البرازية، فحص آيوناتِ ماءِ السالبة والموجبة. كان نموذج المرشح المثالي الناتج بمساميةَ 62.3 %، أما درجة عكورة الماءِ فقد أنخفّضتْ مِنْ 167 إلى أقل مِنْ وحدة عكورة قياسية.
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